
Skolebestyrelsen på Nørre Aaby skole godkender ikke budgettet for 

2019. 

Det skal indledningsvis siges, at vi virkelig anderkender og respekterer det 

gode og store arbejde, som skolens ledelse har gjort for at forsøge at sikre en 

så god skole som muligt inden for de rammer som den centrale ramme har 

givet. 

Men grundet nedenstående kommentarer ender vi alligevel med at stemme 

nej til det fremlagte budget.  

Overordnet set, er det fordi vi ikke kan leve med konsekvenserne af de 

besparelser som budgettet indeholder. Vi uddyber nedenfor: 

• Først og fremmest er vi dybt bekymrede for hvordan besparelserne 

rammer både elever og de ansatte. For vi kan ganske enkelt ikke se det 

kan lykkedes, når der kun er 3 elever færre, men 4 ansatte mindre til at 

løfte opgaverne i det kommende skoleår! 

 

• Vi ved, at de ansatte i forvejen er presset for at få sikret den bedst 

mulige undervisning til børnene på skolen. Vi synes også de gør en 

fantastisk indsat indenfor de rammer de har. Med det her budget frygter 

vi at vores dygtige ansatte finder andre græsgange. 

 

• Budgettet presser de børn med særlige behov fordi de muligvis ikke, 

udelukkende af økonomiske og ikke pædagogiske årsager, altid vil få 

den nødvendige støtte. Men det presser også muligheden for at 

udfordre de børn som er dygtige, da alle ”udviklingsmidler” og de få frie 

midler er måtte være, går til elever med særlige behov 

 

• Lærerne på skolen underviser pt ca 27 lektioner pr uge. Hvis dette tal 

stiger frygter vi både for lærernes tid til forberedelse og deres mulighed 

for at tage sig af elever med særlige behov (som der jo også skal 

rummes flere af i normalområdet) 

 

• Vi bemærker også, at konti til undervisningsmidler, vedligeholdelse mm  

er beskåret. 

 

• Vi kan virkelig ikke se sammenhængen mellem det som byrådet har 

givet af rammer til skolen, og de visioner om bl.a. investering i 



folkeskolen som der bliver meldt ud i bl.a. medierne.  

 

• Vi frygter at budgettet får flere velfungerende elever til at søge private 

tilbud, og derved mistes noget af folkeskolens styrke, nemlig 

mangfoldigheden og dermed den effekt at elever med forskellige 

baggrunde og muligheder kan lære af og støtte hinanden. 

 

• Vi er blevet oplyst, at der kun lige akkurat er midler nok til en lærer pr 

klasse i den faglige undervisning. Vi er derfor dybt bekymrede for at 

elever alt for ofte vil opleve kun en lærer til 2 klasser ved fx sygdom, 

kurser og andet fravær. 

Vi kan derudover ikke acceptere, at der ikke er midler til en voksen pr 

klasse i UUV, fx i vores velfungerende morgenbånd. 

Eller forslaget om 3 voksne til hele indskolingen i tilrettelæggelsen i en 

del af UUV. Vi er også bekymret for at de børn med særlige behov ikke 

vil få den opmærksomhed i de timer med dertil hørende 

uhensigtsmæssige situationer. Det vil kunne betyde, at de ansatte 

bliver mere stressede og dermed større risiko for sygemeldinger 

 

• Vi er stærkt forundrede over at længere pauser, af kun økonomiske 

årsager, er nødvendigt for at sikre skoledagens længde. Det giver 

ganske enkelt ikke mening, at skolereformens ”længere skoledage” 

sikres vha længere frikvarterer…….. 

Eller at man er nødt til at give elever fri, pga manglende ressourcer til 

vikarer. 

 

• Vi er bekymret for at andelen af pædagoger som står for UUV er 

stigende, for hvor er visionerne så henne i forhold til hvad UUV skal 

være. Især i det ældre årgange er der brug for læreruddannet 

personale til lektiehjælp mm 

 

• Der er ikke råd til efteruddannelse til de ansatte, ud over det som 

ledelsen mener er absolut nødvendigt for at drive skolen, dette synes vi 

er uacceptabelt og fordrer ikke en udvikling på skolen 

 

• Det er for os et kardinalpunkt, at der stadig er mulighed for det minimum 

af lejrskoler og studieture som vi planlægger med i dette skoleår. Dette 

niveau er faldet støt gennem de sidste mange år og skal IKKE falde 



yderlige, som der også er lagt op til i det fremlagte budget. 

 

• Rent budget-teknisk er vi også opmærksomme på at det fremlagte 

budget kun går i ca 0 pga af den ekstra ca 0,5 mill, der er tildelt 

skolerne som en engangs ekstrabevilling i år. Hvad så med de 

kommende år???? 

 

• Vi håber på at byrådet i fremtiden vil kigge på sig selv og tænke over 

hvad vil man reelt med skolen i fremtiden, for hvis man ønsker en rigtig 

god skole og ønsker at man stopper tilstrømningen til private tilbud så 

kræver det reelle investeringer og dermed flere ressourcer. 

 

• En anden mulighed er at revidere tildelingsmodelen, så den tager mere 

hensyn til den store forskel, der er i de socioøkonomiske forhold i de 

enkelte skoledistrikter. 

 

Med venlig hilsen på vegne af skolebestyrelsen ved Nr. Åby Skole 

Bjarne Frandsen 
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